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29 września 2016

Umowa na obwodnicę Ćmielowa

Podpisana została umowa na budowę 4-kilometrowej obwodnicy Ćmielowa. Wszystkie prace
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mają być zakończone do 30 czerwca 2018 r. Wykonawcą robót, których wartość przekracza
55 mln zł, będzie Skanska S.A. Inwestycja będzie finansowana ze środków Unii Europejskiej
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014- 2020 oraz ze środków
krajowych będących w dyspozycji Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich.

Historyczny moment

Podczas spotkania w Domu Kultury wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców powitała
przewodnicząca Rady Miejskiej Marianna Gierczak. O tym, że to prawie dzień świąteczny
mówił burmistrz Jan Kuśmierz. – To historyczny moment. Wspólnie pracowali na niego radni
trzech ostatnich kadencji, których mądrość doprowadziła do ostatecznego rozstrzygnięcia,
chociaż część mieszkańców nie dowierzała – mówił burmistrz Ćmielowa Jan Kuśmierz. –
Nie ma rzeczy ważniejszej jak bezpieczeństwo, możliwość rozwoju – powiedział burmistrz. –
U nas obwodnica stworzy nowe perspektywy rozwoju. W końcu będzie normalne połączenie
z Ożarowem, Sandomierzem, Lublinem. Oprócz obwodnicy już trwają prace na kolejnym
odcinku drogi wojewódzkiej. Udało się finansowo tak skonstruować zadanie, że starosta
wsparł nas kwotą 500 tys. zł. My przekazaliśmy z marszałkiem po prawie 1 mln zł. Za tę
drogę, za obwodnicę dziękuję w imieniu mieszkańców.

Nowe możliwości rozwoju
Marszałek województwa świętokrzyskiego Adam Jarubas podziękował burmistrzowi za
starania o drogę, radnym, sołtysom, mieszkańcom za cierpliwość. Wspomniał o
zaangażowaniu posła Kazimierza Kotowskiego, który jako były członek Zarządu
Województwa upominał się o inwestycję. Przypominał starania przewodniczącego Sejmiku
Arkadiusza Bąka o budowę drogi 755 w kierunku Ożarowa i 754 w kierunku Bałtowa i
Czekarzowic. Marszałek podziękował wszystkim służbom na czele z wicemarszałkiem Janem
Maćkowiakiem. Pogratulował wykonawcy. Zwrócił się do mieszkańców, by pełnili rolę
społecznego inspektora nadzoru i podpowiadali najlepsze rozwiązania.  
– Pojawienie się obwodnicy stwarza nowe możliwości rozwoju miasta, podnosi jego
atrakcyjność, zmienia ruch, przestrzeń – powiedział Adam Jarubas. – Powstają nowe tereny
pod inwestycje, miejsca pracy. Kontekst gospodarczy w okresie szukania wszelkich
impulsów do rozwoju jest dzisiaj bardzo istotny.  A poza tym tu mieliśmy rzeczywiście trudne
warunki przejazdu przez miasteczko ze względu na bliskość zabudowań, często 2 metry od
ulicy do okien. Mieszkańcy Ćmielowa bardzo narzekali.     

We współpracy z gminą
Z satysfakcją o podpisywanej umowie mówił poseł RP Kazimierz Kotowski. Wiele
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wcześniejszych spotkań, uzgodnień doprowadziło do sukcesu. Poseł apelował, by rozmawiać
ze sobą  szanując swoje cele, priorytety, wszechstronnie korzystać ze swojej wiedzy,
umiejętności. Wicemarszałek Jan Maćkowiak nie ukrywał, że żadna droga nie miała takich
ambasadorów. Podziękował gminie za zaangażowanie swoich pieniędzy. – Przełomem była
propozycja burmistrza sprzed pięciu lat – przypomniał wicemarszałek. – Nie chcę budować
drogi przez Ćmielów, bo to byłoby uciążliwe dla mieszkańców. I to nie spełni dobrych
kryteriów drogi wojewódzkiej, kryterium transportowego. Zbudujmy obwodnicę!  

Jan Maćkowiak podkreślił, że w ramach budowy obwodnicy sfinansowane zostaną  elementy
infrastruktury. Powstanie tu Obwód Drogowy z wyposażeniem i sprzętem, który będzie
służył tej drodze i innym drogom wojewódzkim. To ciekawostka, nowy element w naszych
budowach.     
    
Umowę na obwodnicę w obecności radnych, sołtysów, mieszkańców miasta i gminy podpisał
dyrektor oddziału firmy Skanska Piotr Justyna z dyrektorem Świętokrzyskiego Zarządu
Dróg Wojewódzkich, Damianem Urbanowskim. Asystowali: poseł Kazimierz Kotowski,
marszałek Adam Jarubas, wicemarszałek Jan Maćkowiak, przewodniczący Sejmiku
Arkadiusz Bąk, burmistrz Ćmielowa Jan Kuśmierz, dyrektor Departamentu Infrastruktury
Urzędu Marszałkowskiego, Wojciech Siporski.

Wykonawca z doświadczeniem
W dalszej części spotkania przewodniczący Sejmiku Arkadiusz Bąk przypomniał, że w tej
sali wiele razy rozmawiał z mieszkańcami wspólnie z posłem Kazimierzem Kotowskim.
Mówił, że dojdzie do takiego momentu, gdy ta droga powstanie. Teraz jest wszystko w
rękach wykonawców. – To województwo żyje prowincją, dzięki powiatom, które są na naszej
pięknej, świętokrzyskiej ziemi – zwrócił się do Adama Jarubasa. –  Dziękuję marszałkowi za
to, że ta ziemia wreszcie żyje tym, co sama wytwarza.   
Dyrektor oddziału firmy Skanska Piotr Justyna odpowiadał na pytanie, kiedy ruszy z
inwestycją. – My już dawno zaczęliśmy inwestycję – powiedział. – Najpierw musieliśmy się
dobrze przygotować, by wygrać przetarg.  W tym roku postaramy się jak najwięcej wykonać.
Na budowie obwodnicy potrzebne są badania archeologiczne. I przeprowadzimy je
równolegle do remontu wojewódzkiej tak, by na wiosnę rozpocząć prace główne.  Mamy już
doświadczenie, wykonywaliśmy obwodnicę Rakowa
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